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RG - 0002.P.XLI.2014          

            

P R O T O K Ó Ł   NR   XLI/ 2014 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 24 kwietnia 2014 r. 

 

Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  

Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  
Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą - informacja 

przedstawiciela Straży Pożarnej.  

Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha Rajczyka na Wójta Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 9.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 10.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 11.   
Zamknięcie sesji. 

 

Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XLI Sesję Rady Gminy i powitał 

Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     

jest 12 Radnych, w związku z powyższym, podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad, po czym zwrócił się do Radnych                           

z informacją iż porządek obrad ulegnie zmianie.  Przewodniczący proponował wnioskiem 

formalnym wprowadzić do porządku uchwałę w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą 

Środa Wlkp. w sprawie powierzenia zadań  z zakresu zapewnienia opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami oraz co za tym idzie uchwałę w sprawie określenia „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe 

Miasto nad Wartą na rok 2014”. Radni jednogłośnie 12 głosami za opowiedzieli się za 

wprowadzeniem w.w uchwał. W związku z powyższym porządek posiedzenia przedstawia się 

następująco: 
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Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  
Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą - informacja 

przedstawiciela Straży Pożarnej.  

Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha Rajczyka na Wójta Gminy 

Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 9.  
Przyjęcie uchwały w sprawie  zawarcia porozumienia z Gminą Środa Wlkp. w sprawie 

powierzenia zadań  z zakresu zapewnienia opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

Punkt 10.  
Przyjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe Miasto nad Wartą na rok 

2014”.   

Punkt 11.  
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 12.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 13.  
Zamknięcie sesji. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 

stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu.                   

W związku z brakiem uwag Przewodniczący proponował przyjęcie protokołu. Protokół z XL 

Sesji- został przyjęty 12 głosami za, 0 głosów przeciwnych, 0 wstrzymujących. 

 

Ad 5) Bezpieczeństwo, ład i porządek na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą - 

informacja przedstawiciela Straży Pożarnej.  
 Przewodniczący poinformował, że na dzisiejszą Sesję zaproszono Komendanta 

Powiatowego PSP w Środzie Wlkp. mł. bryg. Jarosław Kuderczak, który przedstawił 

Radnym, Sołtysom i zaproszonym gościom funkcjonowanie Straży Pożarnej, poczynając od 

zatrudnienia w PSP w Środzie Wlkp., a kończąc na danych statystycznych dotyczących liczby 

akcji przeprowadzanych przez Straż Pożarną. 

 

 Do grona Radnych dołączył Radny Artur Borkowski oraz Radny Zenon 

Wojciechowski, skład Rady wynosi 14 Radnych.  

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący poinformował Radnych, że dzisiejsza wypowiedź Przewodniczącego 

ograniczona zostanie do minimum, gdyż czekają uczniowie Zespołu Szkół w Nowym Mieście 

n. Wartą z występami artystycznymi przygotowanymi z okazji 10-lecia wstąpienia Polski      

do Unii Europejskiej.  
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Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Aleksander Podemski również poinformował, że dzisiejsza informacja Wójta                  

o pracy w okresie między sesjami zostanie ograniczona. 

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Pana Wojciecha Rajczyka na 

Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. 

 Radny Juliusz Twardowski, pytał Radnego Powiatowego Stefana Kominka, członka 

Spółek Wodnych, czy możliwym jest, aby rów J-1, o którym mówi pan Rajczyk został 

zasypany.  

Pan Kominek przedstawił Radnym iż Spółka zrzesza 375 członków, działa na terenie 

wsi Boguszynek, Boguszyn, Chromiec, Chwalęcin, Komorze, Kolniczki, Kruczynek, 

Kruczyn, Michałów, Nowe Miasto, Szypłów i Wolica Pusta. Spółki mają pod swoją 

opieką ogółem 40 km melioracyjnych, a ogółem rowów na terenie gminy jest 105 km. 

Składka z 1 ha wynosi 26,90 zł. w 2013 roku ze składek wpłynęło 26 652,00 zł,                    

z dotacji z Urzędu Wojewódzkiego w kwocie 4 292,00 zł, z Urzędu 

Marszałkowskiego 9 018,00 zł, z Urzędu Gminy Nowe Miasto n. Wartą 15 000,00 zł. 

Pan Kominek poinformował, że prawnie, bez zgody ustaleń wodno-prawnych nie 

można jakichkolwiek rowów zasypać czy nawet budować. Spółki mogą robić tylko 

odmulenie, na rowach już istniejących.  

 Radna Zofia Kędziora informowała, że pan Rajczyk uważa, że rów został zasypany, 

pani Kędziora pytała, czy wg. dokumentacji spółki rów istnieje czy nie. 

Pan Kominek informował, że większość tych rowów istnieje od lat 30 gdyż widać to 

po drzewostanie, a niemożliwym jest aby na gruntach zmeliorowanych biegły inne 

zasypane rowy.  

Pan Wojciech Rajczyk informował, że zgadza się, że większość rowów biegnie do 

stawu jednego z mieszkańców Chwalęcina, brakuje tylko tego rowu który jest 

zasypany. Pan Rajczyk wyraził pretensje, że został oskarżony o zaniedbanie rowu 

który już nie istnieje. Poza tym mieszkaniec uważa, że sąsiad wylewa wodę ze stawu 

na pole, a co za tym idzie woda pojawia się na polu pana Rajczyka, a z informacji jaką 

pozyskał od Wójta nie można tego robić.   

 Radny Wincenty Pawelczyk złożył wniosek formalny o zamknięcie dyskusji.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Radnego Pawelczyka- Radni 

jednogłośnie 14 głosami „za” opowiedzieli się za wnioskiem Radnego Pawelczyka. 

 Przewodniczący na zakończenie dodał, że pan Rajczyk porusza bardzo wiele tematów 

i ma do tego prawo, Radni są po to aby słuchać i aby na ile można pomóc takie 

problemy rozwiązać. Jeżeli chodzi o uchwałę jaka będzie na dzisiejszej sesji 

podejmowana, to dotyczy ona tylko kilku spraw jakie pan Rajczyk zawarł w skardze. 

Przewodniczący prosił, aby mieszkaniec nie oceniał tego w ten sposób, że Radni z 

góry zakładają, że w jakiejś tam sprawie ma pan rację czy też, że tej racji nie ma. 

Przewodniczący informował, że cieszy go, że pan Rajczyk otrzymał pomoc prawną.     

Pan Janusz Janicki poinformował, że pan Rajczyk życzy sobie aby, poinformować go 

kto jak głosuje, nie mamy obowiązku spisywać kto jak głosuje, ale pan Rajczyk ma 

prawo odnotowania kto jak zagłosował. 

 W związku z powyższym Przewodniczący przeszedł do głosowania, pytając kto z Pań 

i Panów Radnych uznaje skargę za bezzasadną - opowiedziało się 7 osób, żaden z Radnych 

nie uznał skargi za zasadną, 7 Radnych wstrzymało się od głosu.  
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W związku z powyższym Przewodniczący poinformował, że skarga została uznana za 

bezzasadną.   

► Uchwała Nr XLI/244/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 24 kwietnia 2014 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały w sprawie zawarcia porozumienia z Gminą Środa Wlkp.                    

w sprawie powierzenia zadań  z zakresu zapewnienia opieki nad bezdomnymi 

zwierzętami. 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. 

 Radny Juliusz Twardowski, pytał pana Wójta jak sprawa porozumienia zostanie 

rozwiązana pod względem technicznym i finansowym.  

Wójt informował, Radnego, że powierzenie będzie Gminie Środa Wlkp., szczegółowe 

porozumienie zostanie zawarte z Zakładem Gospodarki Komunalnej w Środzie Wlkp. 

Zakład ten przysłał nam kosztorys usług, który przedstawia się następująco:  

*  165,00 zł netto za utrzymanie psa w schronisku,  

*  170,00 zł netto za obsługę weterynaryjną, szczepienia, 

*  31,00 zł netto za godzinę za dojazd po psa za jednego pracownika, a jedzie 

 zawsze dwóch pracowników, 

*  3,00 zł netto za kilometr za dojazd, 

* 24,70 zł netto za wydanie psa właścicielowi jeżeli się zgłosi.  

Schronisko postawiło również warunek, ażeby zakupić kojec dla psów wyłapanych z 

tereny Gminy Nowe Miasto, koszt takiego kojca zamyka się w kwocie ok. 6 000,00 zł.  

 Radna Zofia Kędziora, pytała czy kwota 170,00 zł jest za zbadanie złapanego psa, czy 

jest to miesięczna stała opłata. 

Wójt informował, że jest to opłata za zbadanie i zaszczepienie złapanego psa.  

 Radny Artur Borkowski, pytał czy dobrze rozumie, że w przypadku gdy znajdzie się 

właściciel psa to wszystkie koszty związane z obsługą nad nim przedkładają się na 

tego właściciela psa.  

Wójt informował, że tego nie wie, ale należy się cieszyć jak ktoś się po tego psa 

zgłosi. 

 Radny Jacek Nyczke pytał czy będzie jakaś opłata za gotowość. 

Wójt informował, że takiej opłaty nie ma.   

 Radna Julia Rzepka, wyraziła zadowolenie, że w ogóle ta sprawa została załatwiona, 

bo w zeszłym roku nie było programu opieki nad zwierzętami. Program na 2014 rok 

jest konkretny, dobrze przygotowany.  

 Pani Agnieszka Król Sołtys wsi Nowe Miasto, proponowała, aby urząd złożył 

propozycję tym osobą które przygarną bezdomne zwierzę, ażeby zakupić jakąś 

wyprawkę, karmę.  

Wójt informował panią Sołtys, że już teraz jest tak, że jak ktoś adoptuje psa 

bezdomnego dostaje pakiet pożywienia na wyprawkę.  

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLI/245/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 24 kwietnia 2014 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy  Nowe Miasto 

nad Wartą na rok 2014”.   

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. 
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W związku z brakiem pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

 Za podjęciem uchwały opowiedziało się 14 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLI/246/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 24 kwietnia 2014 

r., stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 11) Interpelacje Radnych. 

Przewodniczący informował że wpłynęła jedna interpelacja Radnych, która zgodnie ze 

Statutem przekazana została Wójtowi. Interpelacja dotyczyła zniszczenia chodnika przy 

drodze nr 11 w Klęce. 

Przewodniczący odczytał odpowiedź pana Wójta , który informował, że powstała okoliczność 

została zgłoszona dwukrotnie Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, która 

wykonywała prace związane z wycinką gałęzi z przydrożnych drzew i krzewów.   

 

Ad 12) Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Juliusz Twardowski, informował, że w parku „Zdroje” nie działa oświetlenie. 

Wójt dziękował Radnemu za informację, gdyż nikt do tej pory tej awarii nie zgłaszał.  

 Radny prosił również o uaktualnienie tabliczki na Urzędzie Gminy gdyż nadal 

widnieje na niej „Zarząd Gminy”. 

Radny poinformował,  że z chwilą nadejścia wiosny ujawniły się zaśmiecone pobocza, 

lasy. Można zauważyć, że są to odpady które wyrzucają przyjezdne, na których 

niewiele jesteśmy w stanie poradzić  i miejscowi i tych powinniśmy zdyscyplinować.  

Radny podejrzewa, że jest to robione z premedytacją, są to osoby które nawet nie 

wykupiły kubła. Radny proponował, aby wyznaczyć jakiegoś pracownika, który 

sprawdzi czy wszystkie gospodarstwa domowe mają kubły.  

Wójt informował, że Urząd posiada pełną wiedzę, kto zakupił kubeł, kto oddaje kubeł 

do wywozu odpadów, są pełne dane kto nie płaci notorycznie za odpady. Urząd 

posiada w tym zakresie pełna wiedzę. Ustawa obowiązująca jest ciężka, przepisy 

wodzą Urzędy za nos, w Gminie Nowe Miasto jest stała liczba 60 osób które nie 

płacą, w tej chwili pójdą nakazy komornicze, które nie do końca mają pełną 

ściągalność. 

Wójt informował, że będzie podpisane również porozumienie w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych problemowych np. leki, baterie, świetlówki.    

 Radna Julia Rzepka, pytała Wójta czy uda się zakupić tablicę pamiątkową poświęconą 

ofiarom I i II  Wojny Światowej tj. koszt ok 13 000,00 zł – 14 000,00 zł.  

Wójt informował Radną, że myślał o tym i chętnie spotkałby się Wójt z grupą osób 

która przekonałaby Wójta do tego pomysłu, gdyż nie do końca jest do tego pomysłu 

przekonany, bo Nowe Miasto nie było miejscem w którym toczyły się jakieś walki, 

można upamiętnić tylko nazwiska.   

 Radny Jacek Nyczke, proponował, aby wyznaczyć dwa razy w roku objazd i odbiór 

odpadów problemowych.  

Wójt informował Radnego, że z odpadami tego typu jest problem, bo nie do końca 

można sobie je tak wystawiać, aby leżały one na chodnikach przy posesjach.  

 Sołtys wsi Skoraczew pan Kazimierz Stangreczak dziękował za wycięcie krzewów               

w Sołectwie.  

 

 Ad 13)  Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18
00 

Przewodniczący zamknął XLI Sesję. 

 

Protokołowała                  Zatwierdził 



6 

 

Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 

Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


